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Van de redactie

Voor u ligt de juni 2013 editie van het
CDA contactblad voor CDA leden in
BorgerOdoorn.
We zijn er als redactie wat eerder als
normaal aan begonnen omdat we in de
maand juni met vakantie zijn.
We rekenen er op dat hij weer het lezen
waard is maar dat mag u ons ook best
eens doorgeven op het emailadres van
het secretariaat.
Uiteraard vindt u in deze editie een
stukje van de voorzitter, Jan Top.
Natuurlijk weer de moeite van het lezen
zeker waard want daarvoor heeft hij nu
wel ervaring voldoende opgegaan
tijdens dat  jarenlange voorzitterschap.
Van de fractie kregen we van Harko
Braam twee stukken kopij opgestuurd.
Allereerst een lezing door hem
uitgesproken op de laatste 4 mei
herdenking in Valthermond.
Verder  is onze  fractiesecretaris eens
door zijn aantekeningen gelopen en
geeft hij een opsomming van alle zaken
die de laatste maanden de
raadsvergaderingen  zijn  gepasseerd.
Interessant om te lezen waar de politiek
zich zoal mee bezig houdt.
De secretaris van het bestuur, dat ben
ik zelf, schrijft u een beetje bij over
alles wat de bestuurstafel  zoal  is
gepasseerd en kondigt aan wat er de
komende tijd, tot de
gemeenteraadsverkiezingen 2014, nog
gaat passeren. Jongeren in de politiek
staan  in  de  schijnwerpers  in  zijn
bijdrage en daarom moet u dat ook
even lezen. Dat geeft de CDA burger
weer moed.

De voorbereidingen voor deze
verkiezingen zijn in volle gang, dat zult
u zeker ook uit het stuk op kunnen
maken.
Verder hebben we opgenomen de
verslagen en bijbehorende foto’s van
twee werkbezoeken die CDA Borger
Odoorn in maart, april en mei 2013
hebben afgelegd.
Last but not least hebben we een
nieuwsbrief van de CDA Midden Oosten
Beraad opgenomen. Wij als redactie
dachten dat dit wel eens een
interessante nieuwsbrief voor u zou
kunnen zijn.

Al met al, het is weer een compleet
krantje geworden.

Ifonna en ik wensen u allemaal een hele
goede vakantietijd toe met, mocht u
verre reizen maken, een goede reis en
een behouden thuiskomst.

In september maken we weer een nieuw
Contactblad die dan bol komt te staan
betreffende de komende
gemeenteraadsverkiezingen in 2014.

Met vriendelijke groet,

Ifonna en Bert van Maanen
redactie
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Democratie

Wij hebben een nieuwe koning. Willem
Alexander  is  op  30  april  jl.  ingehuldigd
als koning. Koningin Beatrix heeft haar
taak overdragen aan haar zoon. Via de
tv konden we allemaal getuige zijn van
deze prachtige dag.
Ik vind dat we blij mogen zijn met ons
koningshuis. De monarchie hoort heeft
een plaats in onze parlementaire
democratie.  Want daar gaat het om. We
leven in een democratie. Via onze
politieke partijen heeft de burger, u en
jij,  invloed op het bestuur van
Nederland en daarmee op het Europees
beleid.  Ook rekening houden met
minderheden hoort daarbij.
We leven gelukkig niet in een dictatuur.
De gevolgen van de macht door een
eenling of ondemocratisch systeem
werkt altijd verkeerd uit. De macht van
de sterkste wint het. Kijk maar naar
landen zoals Syrië.  Mensonterende
toestanden ontstaan.
Daarom hebben wij stemrecht en
kunnen in alle vrijheid onze stem
bepalen.
 CDA is bezig met de voorbereidingen
voor de verkiezingen van 2014. De

gemeenteraadsverkiezingen.
Daar zijn we druk mee bezig.  Een
programma opstellen, een
kandidatenlijst  samenstellen en een
campagneplan maken.  U hoort hier na
de zomer meer van.
Wij rekenen al leden op jullie steun en
inbreng. Denk en doe mee.
Tal van thema’s spelen ook in de lokale
politiek. Zorg, wonen, welzijn,
werkgelegenheid om er maar enkele te
noemen.
We staan voor de zomervakantie. Een
tijd om even afstand te nemen van de
waan van de dag, Genieten  van natuur,
familieleven, cultuur. Recreëren.
Na de zomer met nieuwe energie weer
aan de slag.  Vorm  en inhoud geven aan
onze democratie,  lokaal willen wij een
appel doen om de samenleving vanuit
onze christelijke uitgangspunten.
Wij rekenen op u, als kiezer en
stemmer.

Jan Top
Voorzitter CDA BorgerOdoorn.
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 Van de bestuurstafel

De bestuurstafel is de laatste maanden
eigenlijk alleen maar voller geworden en
we hebben ook wat betreft omvang
eigenlijk een grotere tafel nodig.
Het is werkelijk hartverwarmend om te
zien hoe we met enkele nieuwe CDAers
het enthousiasme voor de partij weer
hebben weten op te schroeven. Dat
belooft veel voor de komende
gemeenteraadsverkiezingen in 2014.
Natuurlijk we moesten op eigen verzoek
afscheid nemen van Jan Wijnholds, die
jarenlang in het bestuur heeft gezeten en
de laatste  jaren zich als penningmeester
heeft doen gelden.
Jammer dat we in onze laatste
Jaarvergadering afscheid van hem
moesten nemen als bestuurder maar het
is ook fijn dat we al weer een nieuwe
enthousiasteling in de persoon van Bert
Jan Arends rond de tafel hebben die zijn
taken overneemt.
Jan hebben we natuurlijk al bedankt voor
zijn jarenlange inzet maar het kan
natuurlijk geen kwaad om het hiermede
nogmaals te doen. Jan erg bedankt en het
ga je goed !!
Op 6 maart j.l. overleed Beno Tuin, vader
van onze  fractievoorzitter, en  jarenlang
trouw lid van het CDA. Het bestuur heeft
de familie haar medeleven betoond.
Er is de afgelopen maanden gewerkt aan
de functioneringsgesprekken met de
raadsleden, er zijn werkbezoeken
afgelegd en er is aan de PR gewerkt met
stukken in WeekInWeekUit.
We hebben op 17 maart een
Jaarvergadering gehad met een jonge
enthousiaste CDJAer als spreker. Roy
Meijer, voorzitter CDJA Drenthe en
landelijk bestuurslid CDJA, gaf ons een
lesje in hoe de jeugd tegenwoordig denkt

en handelt en hoe we ook in Borger
Odoorn wellicht meer jongeren kunnen
aanspreken. Om één en ander nog meer
kracht bij te zetten hebben we Roy ook
weer uitgenodigd op de
eerstvolgende bestuursvergadering voor
een nadere kennismaking en nadere
advisering. Bovendien zal Roy CDA
BorgerOdoorn, volgens een landelijke
opzet van Campagne Coaches, ons gaan
coachen om de
gemeenteraadsverkiezingen in 2014 tot
een succes te maken.
Ondertussen werkt het bestuur en de
fractie al aan de voorbereidingen
gemeenteraadsverkiezingen en zo is al
een program commissie aan het werk en
wordt er binnenkort een
vertrouwenscommissie benoemd om
kandidaten te gaan interviewen en de
kandidaten op een plaatsje op de
kandidatenlijst te  selecteren.
De programcommissie bestaat uit Jan
Top, Jakob Woldendorp en Margreet
Wegman uit het bestuur en Ankie Huijing
en Christ Meulendijks uit de fractie. De
huidige wethouder Frits Alberts zal deze
commissie verder nog adviseren.
Na de vakantiemaanden zal de
kandidaatstellingsprocedure  van  start
gaan en dan zullen er een aantal
maanden komen van drukte en spanning
onder leden, in het bestuur, en in de
fractie.
Voor de komende vakantiemaanden wil
het bestuur u alvast een goede
vakantietijd wensen en zo hopen we in
september er weer voluit tegenaan te
kunnen gaan.

Bert van Maanen,
Secretaris.
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Wat passeerde de revue in de laatste
maanden in de gemeenteraad? Hierbij
wat gedachten
De gemeenteraad is nu helemaal
papierloos, al onze stukken worden
digitaal aangeleverd, en  via een iPad
op te slaan en te bewerken via een
beveiligde gemeentelijke site.
Wel even wennen, vooral het
bijschrijven    is nog  lastig  en het
terugvinden van de gemaakte
aantekeningen helemaal.
In de oktober vergadering kwamen
weer veel bestemmingsplannen ter
sprake, de actualisering moet voor 1
juli  2013  zijn  afgerond.
Ook waren er enkele ingekomen
stukken over leerplicht, en
leerlingenvervoer  die we weliswaar
voor kennisgeving aannamen maar  er
te zijner tijd wellicht wat mee kunnen
In de oriënterende raad werd de
ontwerp begroting van het Openbaar
Primair Onderwijs  besproken.  Toen
niet wetend dat in het voorjaar van
2013    de  situatie drastisch was
gewijzigd door leegloop van scholen
in  Buinen  en  Klijndijk

November

Beëindiging van de subsidie aan het
zwembad in Valthermond bracht veel
reuring te weeg. Inmiddels is er een
vereniging die de exploitatie ter hand
heeft genomen.
 Een  overlast situatie in Valthermond
voor de zoveelste keer op de
ingekomen stukken lijst.

Eveneens komt het herstel van
vertrouwen in de raad van
commissarissen  van  Lefier  langs.
De programmabegroting wordt besproken
en als CDA krijgen we het antwoord op
onze vraag inzake de zonnepanelen
weides, waar er  intussen daadwerkelijk
gebruik van  is gemaakt. Grootschalig,
dwz meer opwekken dan je zelf nodig bent
is helaas nog niet  rendabel
De Quick scan afvalstoffenheffing door
de rekenkamer wordt aan de raad
aangeboden. Doordat de rekenkamer
heeft geconstateerd dat alles regulier
verloopt is er veel  ruis op de lijn
weggenomen.     Wel blijft het CDA zeer
kritisch naar het college toe om te zorgen
dat alle voordelen op hert  afval terug
komt bij de burger.
Het regionaal arbeidsmarktbeleid komt
langs. Op de informatieve Raad spreek de
heer Groen van de Eems Dollard regio. De
werkloosheid is aan de Duitse zijde van
de grens veel lager. Maar om een
arbeidskracht  naar Duitsland  te  krijgen
is  lastig. Veelal een taalbarrière, men
verdient er minder, de renteaftrek van je
eigen huis is niet meer en je verliest
jaren voor de AOW opbouw.
Op de vraag van het CDA of er dan geen
uitzendconstructie te bedenken valt , is
toegezegd dit te onderzoeken.
Ondertussen weet ik dat in Limburg  dit
prima werkt en ook vanuit Zeeuws
Vlaanderen naar België geen probleem.
We blijven het als CDA actief volgen en
denken mee.
De Oud Drentse bruiloft kwam de
verwikkelingen rondom
eigendomssituaties  toe  lichten

Vanuit de fractie,
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December.

Op de lijst van ingekomen stukken komt
de gewijzigde Drank en Horecawet
voorbij. Als CDA hebben we onze zorg
uitgesproken dat er in onze gemeente
nog niets is geregeld per  1 januari
2013. De gemeente mag er  een jaar
overdoen, zo bleek, dus dat agendapunt
komt volgend jaar terug.
De rekenkamer presenteert haar
onderzoeksrapport interne en externe
communicatie. Boven verwachting bleek
de communicatie goed te scoren. Helaas
wordt dat in de praktijk niet zo ervaren
.
Januari 2013

Bezorgdheid alom over de
kabinetsplannen over de toekomst van
de AWBZ en WMO.   De kadernota
meedoen naar vermogen.  Het CDA heeft
grote zorgen geuit omtrent de
haalbaarheid van deze plannen.
Ook bij de conceptverordening
voorzieningen maatschappelijke
ondersteuning in de gemeente  Borger
Odoorn hebben we onze grote zorg
uitgesproken, over de toekomstige
(financiële)  haalbaarheid  .
Een doorkijk regeerakkoord wordt stevig
bediscussieerd, zelfs PvdA en VVD
fracties (de regeerders van dit moment
in Den Haag) deelden onze zorgen. De
wethouder herinnerde ons wel eventjes
aan het Kunduz akkoord.  Maar het in
gang zetten van bezuinigingen  is niet
wat ons zorgen baart wel het rigoureuze
tot 10x  van dit kabinet.

Februari

De uitzendvergunning van RTV Borger is
weer verlengd tot maart 2018. We
hopen dat ze in de komende tijd meer
luisteraars mogen krijgen want aan de
inbreng van raadsleden en wethouders
ligt het niet, het publiek weet echter  FM
102.0 niet te vinden. Het CDA heeft erop
gewezen dat de kerkdiensten in elk
geval goed worden beluisterd.
Enkele klachten van overlast  in
Valthermond en Odoornerveen staan op
de lijst van ingekomen stukken.
De overlast van steenmarters komt
langs. Als gemeente geven we enkele
avonden voorlichting. Er wordt een
steenmarterplatform  opgericht.
Ondergetekende heeft daarin zitting. We
proberen zoveel mogelijk informatie
over dit zoogdier te krijgen, mensen
zoveel mogelijk voorlichten over hoe
schade te voorkomen en we willen de
schades  inventariseren. Hiermee willen
we naar provincie en rijk om de marter
in onze gemeente vogelvrij te krijgen. En
we willen proberen dat verzekeraars de
schade gaan vergoeden zonder noclaim
verlies bij  auto’s  bv.
Ook bij de  jeugdparticipatie besteden
we aandacht aan het probleem en dat
spreekt de jeugd wel aan. Een van de
leerlingen wilde een reservaat  stichten
en daar alle marters heen verbannen.
Op de vraag wie de afrastering moet
betalen was het antwoord dat moet de
gemeente maar doen.

Maart

Nogal wat bezwaren omtrent de
Poelkampen, de uitbreiding van het

door Harko Braam
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areaal  voor het zandzuigbedrijf  in
Westdorp.
De begrotingswijzigingen 2013 EMCO
en Wedeka komen langs. De WSW staat
erg ter discussie.     Daar waar mogelijk
laat het CDA haar kritisch geluid horen,
de doelgroep mag niet tussen wal en
schip geraken!
De visie bibliotheken 2013  en verder
wordt besproken na een inleiding door
de voorzitter. Het bestuur  signaleert
een andere vorm van behoeft omtrent
het bibliotheek bezoek en speelt daarop
in.
Dit strookt geheel met de door het
college uitgebrachte stukken en zijn
daarom blij dat dat in elk geval geen
discussie  geeft.

Zuiderdiep 553

7876 BH Valthermond

www.tobbenwonen.nl

Inmiddels  is o.a. de bibliotheek  in
Odoorn  verhuisd naar  ieders
tevredenheid.
Het college vraagt verruiming van het
starterfonds en krijgt die, al was de
aanbieding van het stuk niet geheel
conform de regels. Meer starters
kunnen nu een beroep doen op de
regeling

April

Bij de ingekomen stukken, subsidie
beleid, sterkteverdeling politie eenheid
Noord Nederland, uitspraak RvS
omtrent Spoorpad Buinen en de
privatisering  van het  tenniscomplex  in
Nieuw Buinen
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Bij het ingekomen stuk van de
milieufederatie  Drenthe over de
Energiesprong Veenkoloniën hebben we
als CDA het college bevraagd. Zij staan
zeer positief tegenover dit initiatief. Het
initiatief houdt in dat besparen en
isoleren de grootste bijdrage kunnen
leveren aan energiebesparing.
Bovendien valt hier een hoog financieel
rendement te behalen.
Bij de invoering participatiewet per 1
januari 2014 hebben we als CDA onze
zorgen nogmaals uitgesproken omtrent
de haalbaarheid. Volgens ons overschat
het Rijk de doelgroep.
De nota afvalbeleid wordt behandeld in
1 keer, dwz niet eerst in een oriënterende
raad. Dat gaf dus ook een regen aan
vragen. Ook als CDA hadden we nodige
opmerkingen. Verrassend was dat de
kringloopwagen prominent in beeld is .
In 2011 zijn we als fractie en bestuur op
werkbezoek geweest  in Leek om dit
fenomeen te aanschouwen. We hebben
het daarna ingebracht en met Wedeka
gesproken. Het bleef echter rustig maar
in de nota is hij nu prominent aanwezig.
Het college wil de frequentie van vuil
ophalen flexibeler maken en vooral net
grotere tussenpozen. Als CDA hebben we
op de doelgroepen  gewezen die  bv
luiers  en  ander  verbandmateriaal
moeten gebruiken. We hebben voor
maatwerk gepleit.

Bezoek de              website

Het CDA , het is al eerder gezegd, ziet
afval als grondstof, het moet daar waar
het kan gerecycled worden. Afval  brengt
geld op en dat willen we naar de burger
laten terugvloeien.
Ook de revenuen van het oud papier
moeten ten goede blijven komen van de
scholen of verenigingen.
We zullen een ander nauwlettend blijven
volgen als fractie van het CDA
In deze Raad hebben we als fractie nog
eens de ROEKEN onder de aandacht
gebracht.  Gezondheidsrisico’s  spelen  bij
scholen, en kinderopvang. Het college is
echter met handen en voeten gebonden
aan regelgeving en moet toezien dat
bescherming van de ROEK boven de
gezondheid van de burger gaat.
Zomaar een bloemlezing over de
raadsvergaderingen. De attente lezer zal
gemerkt  hebben dat we ons als fractie
danig geweerd hebben. En dat blijven we
doen. We zullen het CDA geluid laten
klinken daar waar mogelijk.  De burger
kan op ons rekenen

Bronneger
7 mei 2013
Harko Braam
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“Het CDA wil investeren in mensen. Wij
vinden dat het onderwijs van de
samenleving is: van de ouders, van de
buurt en van de leerkrachten. Wij
vinden dat onderwijs ambitieus hoort
te zijn: de basiskwaliteit op orde en de
lat verder omhoog.”

Fractie, wethouder en bestuur van het
CDA BorgerOdoorn hebben vrijdag 1
maart een bezoek gebracht aan
christelijke basisschool de Rehoboth  te
Valthermond. Bij binnenkomst worden
we welkom geheten door kinderen die
stroopwafels mee naar huis nemen, die
ze verkocht hebben om het vierjaarlijks
kamp naar Schiermonnikoog te kunnen
bekostigen. Omdat de kosten van dit

kamp hoger zijn dan de jaarlijkse ouder
bijdrage zorgen de kinderen en de
school middels  extra  acties voor extra
gelden om dit bijzondere evenement
mogelijk te maken.

CONOD
De Rehoboth school is onderdeel van
Conod de vereniging voor Christelijk
Onderwijs in Noord en OostDrenthe.
CONOD  is verantwoordelijk voor elf
basisscholen en 1650  leerlingen. Deze
basisscholen  zijn  gesitueerd  in  de
gemeenten BorgerOdoorn, Aa en Hunze
en Tynaarlo. De heer Kunst (bestuurs
directeur van CONOD) geeft aan dat het
voor CONOD van groot belang is om de
inspiratie en  regie op de verschillende



  11

middag een kortere pauze hebben. Doel
is om meer rust te creëeren voor de
kinderen.

Kleine  scholen
Binnen Conod zijn scholen grote en
kleine scholen vertegenwoordigd. De
heer Kunst:”De Onderwijsraad heeft een
advies uitgebracht om scholen kleiner
dan 100 leerlingen te sluiten. Dit omdat
de kwaliteit van onderwijs niet goed
genoeg zou zijn.” De heer Kunst is dit
niet eens met de onderwijsraad en ziet
ook binnen CONOD dat kleine scholen
goed kunnen functioneren en niet veel
duurder hoeven te zijn. Roelof Tuin,
fractievoorzitter van het CDA, geeft aan
dat: “Indien (kleine) scholen, door
welke omstandigheid ook, gesloten
moeten worden, dan zal er extra
aandacht nodig  zijn  voor  aanvaardbare
oplossingen. Dit geldt zowel voor het
onderwijs als voor goede
vervoerregelingen. Daarnaast mag de
leefbaarheid in de betrokken dorpen
niet uit het oog worden verloren.”

Tijdens de rondleiding door de  school
wordt nagepraat over het onderwijs en
de diverse vernieuwingen die de
afgelopen decennia hebben
plaatsgevonden. De CDA delegatie dankt
mevrouw Kardol voor de ontvangst en
de informatieve middag.

scholen te laten. Hierdoor kan
maatwerk worden gemaakt door de
verschillende  scholen.

CBS Rehoboth
Directeur van de school, mevrouw
Kardol, vertelt dat Rehoboth betekent:
“God heeft ruimte gegeven.” Dit vult de
school in door zo open mogelijk in de
samenleving te staan. Iedereen is
welkom op de Rehoboth school.
Daarnaast  is  er  ruimte  voor  verschillen
tussen kinderen. Op dit moment heeft de
school 109 leerlingen. Er wordt
gestimuleerd dat de kinderen
zelfstandig leren werken. En ook wordt
gezorgd dat de kinderen leren om te
laten zien wie ze zijn en zich te
presenteren. Dit wordt gedaan middels
spreekbeurten, boekbesprekingen en de
maandsluiting die elke maand door een
andere groep wordt georganiseerd. Voor
het CDA is de betrokkenheid van ouders
bij de scholen van groot belang  is voor
de kwaliteit van het onderwijs. Daarom
is het goed te zien dat de school een
goed contact met ouders erg belangrijk
vindt. Dit wordt vormgegeven door
regelmatig 10 minuten gesprekken te
hebben, huisbezoeken door de leraar,
hulp  van  ouders  bij  schoolactiviteiten
en een feestelijke ouderavond. De
school gaat binnenkort starten met een
proef om het continurooster in te
voeren. Dit wil zeggen dat de kinderen
blijven eten op school en tussen de
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Herdenken doe je om daarna iets te vieren
Iets vieren doe je omdat je iets herdenkt

Als je jarig bent dan herdenk je dat je
jaren geleden geboren bent
Als je herdenkt dat je geboren bent dan
vier je  je verjaardag

Vandaag herdenken we het einde van de
duitse bezetting.
De 2e wereldoorlog  eindigde pas
15augustus 1945 (toevoeging door een
gevangen uit het Jappenkamp).
Denken we aan alles wat er is gebeurd.
We herdenken de doden en slachtoffers
van zovele andere onlusten en of
oorlogen.

Herdenkingsmonument aan de
Vrijheidslaan te Valthermond

We denken dit jaar vooral aan de doden
van het bewind van de bezetters, de Joden,
zigeuners en mensen met een beperking.

Dit jaar is op de scholen in het kader van
april  de maand van de vrijheid  speciaal
aandacht besteed aan de vernietiging van
de Joden.
Ook de Joden in onze gemeente keerden
geen van allen terug na de oorlog.
In Borger staat een Joods monument waar
de herdenking ook tegelijkertijd met ons
daar plaats  vindt.

Ook in Westerbork worden deze dagen de
Joden die in Nederland zijn omgekomen
herdacht, meer dan 100000, door hun
namen voor te lezen, drie dagen achtereen
neemt dat tijd.
In Westerbork is ook een monument voor
alle omgekomen Joden , voor elke
omgekomene een steen met een ster.
Stenen van verschillend formaat om aan
te geven het verschil tussen mensen.

In Valthe wordt  binnenkort de musical De
Opgejaagden gespeeld, een indringend
spel over de onderduikers voor de
bezetters

We herdenken dan wel de Joden, maar de
herdenking aan andere slachtoffers mag
er niet minder om zijn, want die  zijn er
vele door oorlogen en opstanden

Maar alles  is al  zo  lang geleden, 68  jaar
geleden, moeten we dat dan blijven
herdenken.

Ja we moeten het blijven herdenken om 68
jaar vrede te kunnen vieren, van
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Nederland morgen op 5 mei

Want helaas  komen er steeds weer
gruwelijke situaties voor die we ons
moeten blijven herinneren.
Als we denken aan alle leed dat overal in
de wereld wordt veroorzaakt.
Het stopt maar niet, het is dus goed om er
bij stil te staan en een ieder die het wil en
kan horen, stop ermee!

Wij mogen blij zijn dat  in ons land al zo
lang vrede is, maar op kleinere schaal
gebeuren er helaas nog steeds erg nare
dingen, vaak gevolgd door stille tochten.

En wat we onszelf ook moeten afvragen,
leven we wel in vrede met onze naasten
en onze omgeving. Hoe staat het met onze
vrede naar elkaar, met onze tolerantie
naar  elkaar.

Willen we morgen 5 mei bevrijding
vieren, dan moeten we ons niet alleen de
slachtoffers van De wereldoorlogen  en
alle andere conflicten in de wereld
herinneren, maar ook,  kunnen we in ons
eigen leven wel bevrijding vieren omdat
we ons zelf de herinnering bewust
worden van alle zaken waar we afstand
willen nemen.

Als we bij onszelf herdenken, zaken
waarin  we niet onze naaste op waarde
hebben geschat, ze niet hebben geholpen,
en we besluiten daar verandering in te
brengen, dan kan het een  fijne feestdag
worden morgen 5 mei, want aan die zaken
kunnen we zelf iets doen, en kunnen we
echt bevrijding vieren.

Herdenken is goed, bevrijding vieren ook,
maar onze naaste helpen zal zeker in de
komende jaren steeds belangrijker
worden, en dat kunnen we dicht bij huis
doen en ligt binnen ieders vermogen,
zowel jong als oud.

Ook onze naaste kan zich dan bevrijd
voelen, omdat hij of zich gewaardeerd
mag voelen door ons.

Als we zo met elkaar omgang kunnen we
grote conflicten in de wereld wel niet
stoppen, maar in onze eigen omgeving
kunnen we dan in vrede met elkaar leven
en elkaar waarderen.

Straks om acht uur herdenken we in
stilte alle  slachtoffers  van  geweld.
Daarbij kunnen we ook denken aan onze
eigen levens jong en oud wellicht niet
zozeer als slachtoffers van geweld maar
wel gevangen in ons eigen ik.

Zoals Bert Hadders onze
gemeentezanger het in een van zijn
liedjes  verwoord:
”Zorg wel veur miezulf”

Het EIGEN IK is vaak de oorzaak van
geweld en vernedering.

Als we dan in stilte herdenken hoe we
met onze naaste omgaan en van plan
zijn om met die naaste in de breedste
zin van het woord in vrede te leven of in
vrede met elkaar te blijven leven,
kunnen we morgen met recht
Bevrijdingsdag  vieren.

tekst  van  de  toespraak  gehouden  door  Harko  Braam
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Doelstellingen

CDA Ledenberaad MiddenOosten

1. Discussie binnen het CDA op gang
brengen, om te komen tot een breed
gedragen standpunt over het
Midden
Oosten conflict, waarbij het rapport
“Een  rechtvaardige aanpak” (2003)
het  uitgangspunt vormt.

2. Via het CDA het regeringsbeleid
ombuigen tot actief betrokken bij de
pogingen van de EU en het “Kwartet”
(VS, VN, Rusland, EU) om een
doorbraak te bewerkstelligen in het
vredesproces, op basis van het
internationaal  recht,  zoals o.a.
vastgelegd in de VN resoluties 242
en 338. Dit betekent dus actief
werken aan een tweestaten
oplossing met als uitgangspunt de
grenzen van 1967.

3. Het CDA moet bewerkstelligen dat
de regering druk uitoefent op de
regering  van  Israël, waarbij  sancties
niet  uitgesloten worden, teneinde
een snelle verbetering van de
situatie op de grond
te bereiken. Die verbetering houdt
o.m. in: volledige stop op
nederzettingenbouw, inclusief Oost
Jeruzalem, geen deportaties, vrij
verkeer op de Westoever, eerlijke
waterdistributie en opheffing
blokkade Gaza.

        p.a. Horstlaan 51, 3971 LB Driebergen
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Inleiding

Israël heeft een nieuwe regering. Op basis
van  de  verkiezingsuitslag
leefde bij sommigen de hoop dat een
nieuwe regering meer ruimte zou
opleveren om het vredesproces nieuw
leven in te blazen.
De samenstelling van de regering toont
een ander beeld. Dit is een ‘kolonisten/
regering’. Dat er een minister (Livni) is
aangesteld voor onderhandelingen met de
Palestijnen moet beschouwd
worden als een afleidingsmanoeuvre. De
sleutelposities  in het kabinet  zijn
toebedeeld aan partijen die juist steunen
op de kolonistenbeweging.
Het meest uitgesproken daarbij is de
religieus  nationalistische partij  Habayit
Hayehudi. De leider daarvan, Bennet,
heeft zich meermalen uitgesproken tegen
de tweestaten oplossing.

Het valt niet te verwachten dat deze
regering ook maar een enkele stap zal
zetten richting een oplossing van het
conflict.

Eens te meer is duidelijk dat een
doorbraak richting vrede geforceerd
zal moeten worden van buitenaf. Daarbij
is vanuit de VS weinig te verwachten,
zoals bleek tijdens het bezoek van
president Obama aan de regio. Dus zal
Europa het voortouw moeten nemen. En
daarmee zijn we gelijk terug in Nederland,
want dat is ook een belangrijke conclusie
van de Adviesraad  Internationale
Vraagstukken in een advies aan de Eerste
Kamer.

Ontwikkelingen in Israël en Palestina

Van de ontmoetingen en redevoeringen
van Obama tijdens zijn bezoek aan Israël
heeft vooral zijn  toespraak  tot  Israëlische
studenten aandacht gekregen, vanwege
enkele zinnen: “It is not fair that a
Palestinian  child  cannot  grow up
in a state of their own. Living their entire
lives with the presence of a foreign army
that controls the movements
not just of those young people but their
parents, their grandparents, every single
day. It’s not just when settler violence
against  Palestinians  goes unpunished.”1

De rest van zijn toespraak was, net als de
overige toespraken die hij hield, een
eenzijdige ode aan  Israël. Zijn
aankondiging dat minister Kerry zou
proberen het vredesoverleg weer vlot te
trekken doet daar niets aan af.2

Kerry heeft inmiddels twee
gespreksrondes gevoerd, maar tot nu toe
heeft Israël geweigerd om in te gaan op
zijn  voorstellen.3

De Yesha Council, de raad van de
nederzettingen op de Westoever, heeft ter
gelegenheid van het bezoek van Obama
(en als richtlijn voor de nieuwe
Israëlische regering) een 9 stappen plan
opgesteld om te komen tot volledige
annexatie van de Westoever. Onderdeel
daarvan  is  verdrievoudiging  (tot 1
miljoen)  van het  aantal  joodse  Israëli’s  op
de Westoever.4

Op 20 maart arresteerde het Israëlische
leger bij Hebron 27 kinderen op weg naar
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:

school. 18 van deze kinderen waren
jonger dan 12  jaar, de jongste zelfs pas
acht. De kinderen onder de 12 jaar
werden na een paar uur weer vrijgelaten,
de oudere kinderen overgebracht naar
een militaire gevangenis voor
ondervraging, zonder dat hun ouders of
een advocaat er bij konden zijn. Een 13
jarige werd pas na 3 dagen vrijgelaten.5

1  http://www.haaretz.com/news/obamavisitsisrael/fulltextofobamasspeechin
jerusalemsolongasthereisaunitedstatesofamericaahtemlolahvahd1.511078

2  http://www.haaretz.com/news/obamavisitsisrael/aftertwowhirlwinddays
haaretzcontributorsweighinonobamas  visit.premium1.511385

3  http://www.haaretz.com/blogs/diplomania/israelrejectskerryproposalfor
renewingtalkswithpa.premium1.514801

4 http://www.myesha.org.il/_Uploads/dbsAttachedFiles/hoveretweb.pdf

5 http://www.haaretz.com/misc/articleprintpage/agedeightwearingamickey
mousesweatshirtandplacedinisraelicustody.premium1.512461


